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Aarhus d. 27.1.2025 

 

10-dages forespørgsel om diverse forhold vedrørende Omniterminalen og Aarhus Havn 

Aarhus havn har i ”Nyheder” den 25. september 2024 oplyst at have indgået en aftale med MSC Group om 

leje af arealer på Aarhus Havn, nærmere bestemt på området benævnt Omniterminalen. 

Spørgsmål:  

1. Har Teknik og Miljø modtaget en ansøgning fra Aarhus Havn angående etablering af en 

containerterminal på Omniterminalen?   

2. Vurderer Teknik og Miljø, at en eventuel ny containerterminal kan etableres på Omniterminalen i 

overensstemmelse med rammebestemmelserne i Kommuneplanen for området og 

bestemmelserne som fastlagt i gældende Lokalplan nr. 901 for området? 

3. Kan Teknik og Miljø over for Aarhus Byråd anbefale, at der hermed etableres en ny 

containerterminal på Aarhus Havn på Omniterminalen (nr. 2), hvorved den samlede 

arealanvendelse for den eksisterende containerterminal (nr. 1) inkl. en kommende 

containerterminal (nr. 2) optager en forholdsmæssig meget stor og i pladsmæssig forstand 

unødvendig stor andel af havnens arealer?  

4. Det oplyses, at terminalen planlægges i være i drift i 2027 – foreligger der en grov-tidsplan for 

miljøgodkendelse?  

5. Er det Miljøstyrelsen eller Aarhus Kommune, der er myndighed for en miljøgodkendelse for en evt. 

ny containerterminal på Omniterminalen?  

 

Ifølge Havnens udtalelser skulle der være tale om en ny direkte rute med mainliner fra Østen til Aarhus.  

Spørgsmål: 

6. Er Teknik og Miljø bekendt med, om der indgår nogen uddybning af dette projekt for at tilgodese 

anløb af mainliner med relativt stor last, som der vil være tale om, hvis skibet kommer direkte fra 

Østen? 

Set udefra er der, jævnfør ovenstående spørgsmål, en række problemstillinger, som vi i byrådet ikke kender 
tilstrækkeligt til eller bliver løbende informeret om.  

Spørgsmål: 

7. På hvilken måde vil Aarhus Havns direktion og havnens bestyrelse holde byrådet orienteret om 

havnens planer angående Omniterminalen? 

8. Hvornår vil byrådet blive orienteret om business-casen for en containerterminal på Omniterminal 

området, herunder hvor meget havnen skal investere i projektet og hvilken indtægt der forventes? 

9. Hvornår vil den endelige beslutning om eventuel etablering af en containerterminal på 

Omniterminalområdet ca. blive forelagt byrådet?  
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